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The Academy of African Business and Development (AABD) invites researchers, business 

practitioners, consultants, community leaders, and policy makers to submit full papers, abstracts, 

and special session proposals for the 24th AABD annual conference to be held at Washburn 

University, Topeka, KS, USA, from May 14 to 18, 2024.  

 

The AABD annual conferences aim at facilitating multidisciplinary research by stimulating 

collaborations between Africa based researchers and professionals and their counterparts around 

the world, by broadening and deepening global understanding of various issues relevant to 

Africa’s business and development, as well as advancing solutions to some of her related 

challenges.  

 

This year’s conference theme, “Sustainable Development - Stakeholder Engagement and 

Participation,” aims to explore stakeholder engagement and their crucial role in achieving 

sustainable development goals, both in Africa and within the global economy. It highlights a shift 

from the traditional shareholder paradigm to the stakeholder paradigm, expanding the discussion 

on business responsibilities within the African context while recognizing the interconnectedness 

of the global economy. While companies primarily focus on maximizing shareholder value in the 

traditional paradigm, the stakeholder paradigm emphasizes the inclusion of all stakeholder 
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interests, incorporating the specific challenges and opportunities faced by Africa. It recognizes 

the importance of considering a broader range of stakeholders, including the natural 

environment, non-human entities, marginalized communities, indigenous populations, and future 

generations. To achieve sustainable development in Africa and globally, it is crucial to include 

and empower stakeholders who have often been overlooked. This requires the development of 

context-specific stakeholder management models that consider the socio-economic, cultural, and 

environmental diversity of Africa and the global community.  

 

Key questions arise regarding the effective inclusion of traditionally excluded stakeholders and 

the identification of representatives who can safeguard their interests. By engaging in meaningful 

dialogue and sharing insights and experiences at the conference, we can enhance our 

understanding of sustainable development in Africa and its implications for the global economy. 

Researchers, scholars, practitioners, and stakeholders are invited to contribute their papers and 

innovative approaches. Together, let us explore the complexities of stakeholder engagement and 

participation within the African context and beyond, advancing the pursuit of sustainable 

development for the benefit of Africa, its people, and the global community. 

   

We invite researchers and experts to submit their original and high-quality research papers, case 

studies, and innovative practices related to the following sub-themes: 

• Effective strategies for stakeholder engagement in sustainable development 

• Stakeholder participation in environmental conservation and resource management 

• Engaging communities for social and economic development 

• Stakeholder engagement in sustainable urban planning and design 

• Harnessing technology and innovation for inclusive stakeholder engagement 

• Promoting responsible business practices through stakeholder collaboration 

• Engaging indigenous communities in sustainable development initiatives 

• Stakeholder involvement in climate change adaptation and mitigation efforts 

• Engaging youth and future generations for sustainable development 

• Stakeholder engagement in sustainable tourism and cultural preservation 

• Stakeholder identification and mapping in sustainable development initiatives. 

• Strategies for effective stakeholder engagement and participation. 

• Role of civil society organizations, community groups, and NGOs in sustainable 

development. 

• Multi-stakeholder partnerships for sustainable development. 

• Engaging private sector entities in sustainability initiatives. 

• Innovative approaches and best practices in stakeholder engagement and participation. 

• Policy frameworks and governance mechanisms for stakeholder involvement. 

• Empowering marginalized communities and ensuring inclusivity in sustainable development 

efforts. 

• Challenges and opportunities in stakeholder engagement in specific sectors (e.g., energy, 

agriculture, transportation, urban planning). 

• Evaluating the impact and outcomes of stakeholder engagement in sustainable development 

projects. 

 



We welcome original, unpublished papers that address the conference theme and sub-themes or 

fit into one of the conference tracks. Authors who are uncertain of the appropriate track for their 

submissions should contact the Program Chair. 

 

Track 1: Accounting, Finance, and Investment 

Track 2: International Aid, Economic Policies and Strategies 

Track 3: Entrepreneurship, Small Business, and the Informal Sector 

Track 4: Exporting, Internationalization and Foreign Direct Investment 

Track 5: Information and Communication Technology (ICT) and Digital Transformation 

Track 6: Human Resources, Leadership, Management and Organizations 

Track 7: Sustainability, Business Ethics and, Social Responsibility 

Track 8: Marketing, Consumer Behavior, Tourism, Hospitality and Sports. 

Track 9: Operations and Logistics/Supply Chain/Project Management 

Track 10: Graduate Student Papers* and Special Sessions* 

Track 11: African Studies, Diversity Equity & Inclusion, Indigenous Communities  

Track 12: Submissions in French 

 

Submission Guidelines  

Please adhere to the following submission guidelines: Abstracts should be no more than 300 

words, highlighting the research objectives, methodology, and key findings. Full papers should 

be about 5,000 words or 10 single spaced pages, including references and appendices. 

Submissions should be in English or French. Additional instructions for authors are available 

from the conference portal.    

 

*Graduate Student papers 

Graduate students are encouraged to submit their papers to Track 10: Graduate Student Paper. 

This track will provide graduate students with the opportunity to share their work with current 

and future colleagues. Attending the conference will provide participating students with the 

opportunity to network with many of today’s leading scholars. 

 

*Special Sessions 

Those interested in organizing a special session should prepare a description of its overall 

purpose and include the abstracts of the different contributions. A special session should have at 

least 3 contributors. In addition, proposals must state the purpose, format, and names of 

contributors. All special session proposals should be submitted to Track 10. 

 

Important Dates 

Abstract, full papers and special session submissions                                       December 20, 2023 

Notification of acceptance                                                                                 January 31, 2024 

Early registration fee payment                                                                           February 28, 2024 

Payment of registration fee for papers to be included in program                     March 31, 2024 

 

  



Conference Highlights 

Keynote speeches by distinguished experts in the field of sustainable development and 

stakeholder engagement. 

 

Parallel sessions featuring paper presentations, case studies, and panel discussions. 

 

Interactive workshops and networking opportunities for engaging with fellow researchers and 

practitioners. 

 

Brown v. Board of Education: The 70th anniversary Visit Topeka, Kansas will host a social 

event reflecting on our unique journey towards inclusivity.  

 

A Tour of The Brown v. Board of Education mural at Washburn University. The mural 

commemorates the pivotal role of Charles Scott, John Scott, and Charles Bledsoe, three Black 

law graduates, who filed the historic case on February 28, 1951. It honors their dedication to 

racial justice and Washburn University's significance in the civil rights movement. 

 

Publication opportunities  

Authors of high-quality papers will be encouraged to submit them to the Journal of African 

Business (JAB), the official journal of AABD, for publication. The JAB has an impact factor of 

1.9 and is, among others, on the ABDC Journal's Scientific Journal Rankings (SJR). Selected 

quality full papers will be published in the conference proceedings while all abstracts will be 

published in the abstract book.  

 

Submission details and other relevant conference information are available at: 

https://theaabd.org/  

 

Conference Contacts  

Conference Chair: Professor Norma Juma (norma.juma@washburn.edu) 

 

Program Chair: Dr Stella Zulu-Chisanga (stella.zulu@cbu.ac.zm)  

 

Proceedings Editor: Professor Mohammed Amidu (mamidu@ug.edu.gh)  

 

Submissions in French: Dr. Konan A. Seny Kan (konan.seny-kan@grenoble-em.com  
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24ème Conférence  Annuelle de l’AABD 

 

Développement durable - Engagement et participation des 
parties prenantes 

 
14 - 28 mai 2024 

Washburn University, Topeka, KS, USA  

 

APPEL A COMMUNICATIONS  

Délai de Soumission : 20 décembre 2023 
 

 

L'Académie Africaine de Business et de Développement (AABD) invite les chercheurs, les 

professionnels du monde des affaires, les consultants, les dirigeants communautaires et les 

décideurs politiques à soumettre des articles complets, des résumés et des propositions de 

sessions spéciales pour sa 24e conférence annuelle qui se tiendra à la Washburn University, 

Topeka, KS, USA, du 14 au 18 mai 2024. 

Les conférences annuelles de l'AABD visent à faciliter la recherche multidisciplinaire en 

stimulant les collaborations entre les chercheurs et les professionnels basés en Afrique et leurs 

homologues du monde entier, en élargissant et en approfondissant la compréhension globale de 

diverses questions relatives aux affaires et au développement de l'Afrique, ainsi qu'en proposant 

des solutions à certains de ses défis. 

Le thème de cette conférence, « Développement durable - Engagement et participation des 

parties prenantes », vise à explorer l'engagement des parties prenantes et leur rôle crucial dans la 

réalisation des objectifs de développement durable, à la fois en Afrique et dans l'économie 

mondiale. Il met en évidence le passage du paradigme traditionnel de l'actionnaire au paradigme 

de la partie prenante, élargissant la discussion sur les responsabilités des entreprises dans le 
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contexte africain tout en reconnaissant l'interdépendance de l'économie mondiale.  Alors que les 

entreprises se concentrent principalement sur la maximisation de la valeur actionnariale dans le 

paradigme traditionnel, le paradigme des parties prenantes met l'accent sur l'inclusion de tous les 

intérêts des parties prenantes, en incorporant les défis et opportunités spécifiques auxquels 

l'Afrique est confrontée. Il reconnaît l'importance de prendre en compte un plus large éventail de 

parties prenantes, y compris l'environnement naturel, les entités non humaines, les communautés 

marginalisées, les populations autochtones et les générations futures. Pour parvenir à un 

développement durable en Afrique et dans le monde, il est crucial d'inclure et de responsabiliser 

les parties prenantes qui ont souvent été négligées. Cela nécessite le développement de modèles 

de gestion des parties prenantes spécifiques au contexte qui tiennent compte de la diversité socio-

économique, culturelle et environnementale de l'Afrique et de la communauté mondiale.  

 

Des questions clés se posent concernant l'inclusion effective des parties prenantes 

traditionnellement exclues et l'identification de représentants capables de protéger leurs intérêts. 

En engageant un dialogue significatif et en partageant des idées et des expériences lors de la 

conférence, nous pouvons améliorer notre compréhension du développement durable en Afrique 

et de ses implications pour l'économie mondiale. Les chercheurs, les universitaires, les praticiens 

et les parties prenantes africaines sont invités à apporter leurs articles et leurs approches 

innovantes. Ensemble, explorons les complexités de l'engagement et de la participation des 

parties prenantes dans le contexte africain et au-delà, en faisant progresser la poursuite du 

développement durable au profit de l'Afrique, de son peuple et de la communauté mondiale. 

 

Nous invitons les chercheurs et les experts à soumettre leurs articles de recherche originaux et de 

haute qualité, des études de cas et des pratiques innovantes liées aux sous-thèmes suivants : 

 

• Stratégies efficaces pour l'engagement des parties prenantes dans le développement durable 

• Participation des parties prenantes à la conservation de l'environnement et à la gestion des 

ressources 

• Engagement des communautés pour le développement social et économique 

• Engagement des parties prenantes dans la planification et la conception urbaines durables 

• Exploitation de la technologie et de l'innovation pour un engagement inclusif des parties 

prenantes 

• Promotion des pratiques commerciales responsables grâce à la collaboration des parties 

prenantes 

• Engagement de communautés autochtones dans les initiatives de développement durable 

• Implication des parties prenantes dans les efforts d'adaptation et d'atténuation du changement 

climatique 

• Engagement des jeunes et des générations futures pour le développement durable 

• Engagement des parties prenantes dans le tourisme durable et la préservation culturelle 

• Identification et cartographie des parties prenantes dans les initiatives de développement 

durable. 

• Stratégies pour un engagement et une participation efficaces des parties prenantes. 

• Rôle des organisations de la société civile, des groupes communautaires et des ONG dans le 

développement durable. 

• Partenariats multipartites pour le développement durable. 



• Implication des entités du secteur privé dans les initiatives de durabilité. 

• Approches innovantes et meilleures pratiques en matière d'engagement et de participation des 

parties prenantes. 

• Cadres politiques et mécanismes de gouvernance pour la participation des parties prenantes. 

• Autonomisation des communautés marginalisées et inclusion des efforts de développement 

durable. 

• Défis et opportunités liés à l'engagement des parties prenantes dans des secteurs spécifiques 

(par exemple, l'énergie, l'agriculture, les transports, l'urbanisme). 

• Évaluation des impacts et résultats de l'engagement des parties prenantes dans les projets de 

développement durable. 

 

Nous accueillons les articles originaux et non publiés qui traitent du thème et des sous-thèmes de 

la conférence ou qui s'inscrivent dans l'une des thématiques suivantes de la conférence. Toutes 

les contributions en Français, indépendamment du sujet traité, doivent être soumisses à la 

thématique 12. 

 

 Thématique 1 : Comptabilité, finance et investissement 

Thématique 2 : Aide internationale, politiques et stratégies économiques 

Thématique 3 : Entrepreneuriat, petites entreprises et secteur informel 

Thématique 4 : Exportation, internationalisation et investissement direct étranger 

Thématique 5 : Technologies de l'information et de la communication (TIC) et transformation 

numérique 

Thématique 6 : Ressources Humaines, Leadership, Management et Organisations 

Thématique 7 : Durabilité, éthique des affaires et responsabilité sociale 

Thématique 8 : Marketing, Comportement du Consommateur, Tourisme, Hôtellerie et Sport. 

Thématique 9 : Opérations et Logistique/Supply Chain/Gestion de Projet 

Thématique 10 : Étudiants en recherche (master et thèse) * et sessions spéciales* 

Thématique 11 : Études africaines, diversité, équité et inclusion, communautés autochtones 

Thématique 12 : Soumissions en Français 

 

Directives de soumission 

Veuillez respecter les directives de soumission suivantes : Les résumés ne doivent pas dépasser 

300 mots, mettant en évidence les objectifs de la recherche, la méthodologie et les principaux 

résultats. Les articles complets doivent compter environ 5 000 mots ou 10 pages à simple 

interligne, y compris les références et les annexes. Les soumissions doivent être en anglais ou en 

français. Des instructions supplémentaires pour les auteurs sont disponibles sur le portail de la 

conférence 

 

* Étudiants en recherche  

Les étudiants diplômés sont encouragés à soumettre leurs articles à la Thématique 10. Cette piste 

leur offrira la possibilité de partager leurs travaux avec des collègues actuels et futurs et de 

réseauter avec de nombreux chercheurs de premier plan. 

 

  



* Sessions spéciales 

Les personnes intéressées par l'organisation d'une session spéciale doivent préparer une 

description de son objectif général et inclure les résumés des différentes contributions. Une 

session spéciale doit avoir au moins 3 contributeurs. En outre, les propositions doivent indiquer 

l'objectif, le format et les noms des contributeurs. Toutes les propositions de session spéciale 

doivent être soumises à Thématique 10. 

 

Dates importantes 

Soumission des articles complets, résumés et sessions spéciales                  20 décembre 2023 

Notification d'acceptation                                  31 janvier 2024 

Paiement anticipé des frais d'inscription                                   28 février 2024 

Paiement des frais d'inscription pour les articles à inclure dans le programme         31 mars 2024 

 

Faits saillants  

Discours liminaires d'éminents experts dans le domaine du développement durable et de 

l'engagement des parties prenantes. 
 

Sessions parallèles comprenant des présentations d'articles, des études de cas et des tables 

rondes. 
 

Ateliers interactifs et opportunités de réseautage pour dialoguer avec d'autres chercheurs et 

praticiens. 
 

Brown v. Board of Education : Le 70e anniversaire de Visit Topeka, au Kansas, accueillera un 

événement social reflétant notre parcours unique vers l'inclusivité. 
 

Une visite de la peinture murale Brown v. Board of Education à l'Université de Washburn. 

La peinture murale commémore le rôle central de Charles Scott, John Scott et Charles Bledsoe, 

trois diplômés en droit noir, qui ont déposé l'affaire historique le 28 février 1951. Elle rend 

hommage à leur dévouement à la justice raciale et à l'importance de l'Université de Washburn 

dans le mouvement des droits civiques. 

 

Opportunités de publication 

Les auteurs d'articles de haute qualité seront encouragés à les soumettre à Journal of African 

Business (JAB), le journal officiel de l'AABD, pour publication. JAB a un facteur d'impact de 

1,9 et figure, entre autres, sur la liste de classement ABDC Journal et Scientific Journal Ranking 

(SJR). Certains articles de qualité seront publiés dans les actes de la conférence tandis que tous 

les résumés seront publiés dans le livre des résumés.  

 

 Les détails de la soumission et d'autres informations pertinentes sur la conférence sont 

disponibles sur : https://theaabd.org/ 

 

Contacts de la conférence 

Présidente de conférence : Professeur Norma Juma (norma.juma@washburn.edu) 

Responsable du programme : Dr Stella Zulu-Chisanga (stella.zulu@cbu.ac.zm) 

Éditeur des Actes : Professeur Mohammed Amidu (mamidu@ug.edu.gh) 

Soumissions en français : Dr. Konan A. Seny Kan (konan.seny-kan@grenoble-em.com 

https://theaabd.org/

